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Slidenummer: 7 

 
Besproken: • Wat is een batterij? En wat voor type batterijen worden er geplaatst: Die dienen om pieken in het stroomnet op te vangen en stroom op te 

slaan om te leveren wanneer er minder opwek is door de panelen. Bij dit project worden naar verwachting ca. 20-30 MWh aan batterijen 
geplaatst. Momenteel worden alleen Li-ion-batterijen commercieel toegepast. 

• Op welke termijn worden batterijen toegepast: Ze zijn in ontwikkeling en dat zal meegaan met de ontwikkeling van het park. We zouden op 
 ’  vroegst wellicht in 2024 kunnen bouwen, maar of we dan al een netaansluiting hebben is de vraag. We gaan eerder uit van 2026. 
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Slidenummer
: 

9 

 
Besproken: • Het zuidelijk deel van het zoekgebied is toch voor bedrijven? Inmiddels is dit een achterhaald plaatje. Hier wordt over gediscussieerd en men 

wacht op een uitspraak over de bestemming van dit stuk grond. 
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Besproken: • Veroorzaakt de windturbine in het midden van het park geen problemen i.v.m. slagschaduw? En dan vooral wanneer de turbine 
niet draait? Er is een heel klein verlies in opwek door de slagschaduw van de turbine. Dit is meegerekend in de 
haalbaarheidsonderzoeken voor het project. 

• Het verlagen van de panelen naar 1.62m, heeft dat geen gevolgen voor de bodemkwaliteit? De afstand tussen de panelen is 2m. 
Hoe hoger de panelen, hoe meer licht er uiteraard op de bodem valt, maar in dit geval is de afstand tussen de rijen groot genoeg om 
dit te compenseren en komt er alsnog genoeg zon op de bodem. 

• Wat is het noorden op de kaart (Sheet nr. 10 in presentatie)? Het noorden op de kaart is recht naar boven op de afbeelding. 

• Kiezen jullie niet voor een oost-west-opstelling? Nee, er is gekozen voor een licht gekantelde zuid-opstelling, zodat de rechte 
stukken gelijk lopen langs de weg voor een rustiger beeld. 

• Hoe breed is de struweelhaag? Langs de weg 5m breed. Langs het zonnepark tussen de velden komt een 2,5m brede rietkraag (voor 
een eventueel aangrenzend park van een anderen ontwikkelaar). 

• Moet er niet een struweelhaag tussen de velden in? Er is gekozen voor niet. 
• Is het plas/dras-gebied grondwater of hemelwater afhankelijk? Grondwater. Maar de plas-dras zone is niet meer van toepassing 

voor het zonnepark in overleg met de gemeente is ervoor gekozen deze te laten vervallen. 
• In het geval van verkoop, wat is dan de toestand van de bodem na 25 jaar? Er lopen veel onderzoeken daarnaar, maar gezien er nog 

geen zonneparken zolang staan heeft nog niemand daar een eenduidig antwoord op. 
• Wie is verantwoordelijk voor het onderhoud? Dat is nu nog niet duidelijk, dat is de partij die het park straks gaat bouwen. 

• Het bijplanten van bomenrijen, waarom doen we dat? Er zitten weidevogels die vanuit de bomen gaan jagen. Er staat al een 
bomenrij, we voegen er slechts een paar toe. Daarnaast is er een ecologisch onderzoek uitgevoerd om serieuze gevolgen voor de 
huidige ecologie te beperken en in kaart te brengen. 

• Moet het plan nog ingediend worden? Ja, dit is onderdeel van de vergunningsaanvraag. Momenteel is de aanvraag nog niet officieel 
ingediend bij de gemeente. 

• Hoe zit het met beveiligingscamera’s? We gaan geen zware hekken plaatsen rondom het zonnepark plaatsen, maar hekken met een 
agrarische uitstraling, dus we kiezen daarom daarnaast ook            ’ . D                     w                       
lantaarnpalen. Er is nog niet gekeken naar een opstelling, maar ze zullen in ieder geval het park in gericht te worden i.v.m. de privacy 
               .         w                    . 4                 ’  w               . 

• Hoe zit het met de verantwoordelijkheid bij calamiteiten? Bij calamiteiten worden de hulpdiensten ingeschakeld. Technisch wordt 
                       .            ,         ,    . D        ’                             ,     b   f                      iecentrale. 

• Hoe zit het met recycling van de panelen? De markt is aan het ontwikkelen om te recyclen. De panelen die hier worden geplaatst 
zullen gerecycled kunnen worden. Op het moment zijn er al meerdere recycle-methodes welke de materialen binnen het paneel tot 
ca. 97% weten terug te winnen. 
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Slidenummer:  11 

 
Besproken:  • Hoe is het met de grond geregeld? Wij huren de grond (en hebben opstalrecht). Mocht de eigenaar de grond tussentijds willen verkopen, dan 

moet hij het opstalrecht voor het park mee verkopen. 
• Is dat gunstig? G           b          “Z        ”                                     (  x        nd bestemd voor PV ligt hoger dan 

agrarische gronden). 
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Besproken:  • Hoe zit het met 50% eigenaarschap van de omgeving? D                       ‘               f           50%            w     
stroom. 
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Slidenummer:  14 

 
Besproken:  • Waarop is de 600m gebaseerd? Moet dat niet 2km zijn? Dit is een keuze welke nauw is afgestemd met de gemeente en sluit aan bij de grens 

tot wanneer je belanghebbend bent in een juridische procedure tegen de vergunning van een zonnepark. Het al dan niet hebben van zicht op 
het park is daarvoor bepalend. Er is geen wet voor. De 2km geldt voor wind. 
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Slidenummer:  15 

 
Besproken:  • Hoeveel kost het bouwen van het zonnepark?: Dit kost grofweg tussen de 18 en 20 miljoen Euro. 

• Wat is de waarde van een participatie? 250-300 Euro per participatie. Dat is ongeveer de prijs van een zonnepaneel. Er mogen 
maximaal 80 aandelen (participaties) gekocht worden per lid van de coöperatie. Zie ook latere sheets. 
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• Hoe zit het nu met de SDE? De SDE-regeling is geldig voor de eerste 15 jaar van het project. Tot 2023 bestaat de regeling nog, het is 
onduidelijk of dit in 2024 ook nog het geval is (de SDE-regeling wordt immers afgebouwd). Het kan zomaar zijn dat we in 2024 een 
subsidievrij zonnepark hebben. 

• Voor welke periode worden de contracten afgesloten? Voor 25 jaar. 
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Slidenummer:  18 

 

Besproken:  • Is er een risico dat er geen stroom meer geleverd gaat kunnen worden? Als u doelt op netcongestie -> Er wordt een 
overeenkomst met de netbeheerder afgesloten dat wij voor de duur van het contract netcapaciteit krijgen. Als hij deze 



221222 PR84 Duiven - Verslag informatiebijeekomst 07-12-2022 

20 
 

overeenkomst niet kan nakomen (wat hij verplicht is), dan sluit hij dit contract überhaupt niet af en betekent dit dat het park niet 
gebouwd gaat worden. 

• Maar wat als de afnemer failliet gaat? indien de afnemer van stroom failliet wordt verklaard, zal er een nieuwe PPA (stroom afname 

contract) moeten worden gesloten met een andere partij. 
• Waar zitten de aandeelhouders van de coöperatie? Ca. 20 a 25 deelnemers zitten buiten de regio Arnhem / de Liemers. De rest 

valt daar binnen. Momenteel zijn er ca. 550 leden. 
• Hoe zit de organisatie van de energiecoöperatie in elkaar? Er is totaal 0,6 fte in dienst (zoals financiën en ondersteuning van de 

projecten), de rest is vrijwilliger. Voor grote projecten zoals deze zal een aparte BV worden opgericht, voor kleinere projecten is 
dat niet zo. 

• Wat is de rol van Energie de Liemers? Energie de Liemers is een zelfstandige coöperatie geworden 1,5 jaar geleden. Rijn en IJssel 
had al ervaring, dus vandaar de koppeling. Een lid van Energie de Liemers is dus ook automatisch lid van Rijn en IJssel. 

• Is er een jaarlijkse dividenduitkering? Je begint met geld uit te geven. In die 20-25 jaar krijg je je uitkering met een rendement dat 
geldt over de hele levensduur. BV als je 250 geld hebt uitgegeven krijg je ieder jaar 25 euro. Na 10 jaar heb je je 250 euro terug. De 
resterende 10-15 jaren groeit dat bedrag dus door. Er wordt ieder jaar uitgekeerd. 

• Kan je je participatie verkopen? ja, de participaties kunnen binnen de coöperatie tegen bepaalde (nader te specificeren) 

voorwaarden worden doorverkocht. 
• Hoe werkt het bestuur? Het bestuur krijgt een benoeming voor 3 jaar. Na maximaal 2 jaar mag je nogmaals benoemd worden 

voor weer 3 jaar. Er is een voorzitter, een penningmeester en 3 bestuursleden. 
• Die 50%... Nog steeds moeilijk te snappen. Waarom komt er geen omgevingsfonds? Je houdt een groep over die niet met 

financiële deelneming kan en de omgeving buiten de 600 meter ziet er weinig van terug. We zullen onze gedachten nog eens 
laten gaan over een mogelijkheid voor een omgevingsfonds. 

• Wie mag zienswijzen indienen? Iedereen. 
• Is dit een normale procedure? Voor de komst van het zonnepark dient een uitgebreide vergunningsprocedure te worden 

doorlopen. Het plan moet naar de Eaad voor een verklaring van geen bedenkingen.  
• Wat is de weg van de financiering van het project? Het project zal eerst door ons als initiatiefnemers worden gefinancierd. Wij 

moeten dan naar de bank of vinden een partij die middels eigen vermogen wil investeren en dan gaat het over naar de Liemers 
(voor 50%). 

• Stel dat IX Zon er niet uit komt met de Liemers, wat dan? Dan zullen we alsnog zorgen dat mensen financieel kunnen deelnemen. 
Wij bouwen het park niet zelf, omdat wij hier het vermogen niet voor hebben. Het wordt waarschijnlijk verkocht voor de bouw, 
samen met alle afspraken die gemaakt worden (die bindend blijven!) 

• En als dát niet lukt? Theoretisch zou dat betekenen dat we zelf moeten bouwen. Maar als het risico uit een project is (alle 
vergunningen binnen e.d.), dan is de kans dat het niet verkocht kan worden klein. 

• Zijn er al kapers op de kust? We zijn niet in gesprek. Er is een goede markt voor, dus we zijn optimistisch. 
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